
Správa o činnosti združenia EUNIS Slovensko od posledného zasadnutia 

jeho Valného zhromaždenia 
 

  

EUNIS Slovensko  je združenie, ktorého poslaním je vytvárať pre slovenské vysoké školy 

platformu umožňujúcu a podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri 

rozvoji kvalitných informačných systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania 

informačných technológií. 

 

Posledné Valné zhromaždenie združenia EUNIS Slovensko (v poradí 23.) sa konalo 

v Bratislave 13. 12. 2019 v rámci konferencie UNINFOS 2018. 

 

EUNIS Slovensko má k dnešnému dňu 20 riadnych kolektívnych členov, 1 pridruženého 

člena, 9 individuálnych členov, 7 podporujúcich členov: Microsoft, Oracle, Cominfo, IS4U, 

CKM SYTS, TransData, s.r.o., itelligence Slovakia, s.r.o. 

 

Za hodnotené obdobie sa uskutočnilo 1 zasadnutie Výkonného výboru združenia, 5  zasadnutí 

Predsedníctva, z toho časť videokonferečným spôsobom. Na zasadnutiach Predsedníctva sa 

prerokovávali dôležité otázky zo života združenia, a to najmä príprava aktivít združenia 

vyplývajúcich z plánu činnosti združenia, komunikácia a spolupráca s MŠVVaŠ SR a Úradu 

podpredsedu vlády pre investície a informatizáciu, prieskumy, ich  výsledky, príprava 

zasadnutia Výkonného výboru združenia, volieb, Valného zhromaždenia. 

 

Predsedníctvo združenia EUNIS-SK pracovalo v zložení: RNDr. Darina Tothová, PhD. (SPU 

v Nitre), Ing. Jozef Koricina (TnUNI), doc. Ing. Milan Šujanský (TUKE), CSc., Ing. Jozef 

Kšiňan (UCM), Ing. Vladimír Pisarský (UNIPO). Funkciu hospodárky združenia vykonávala 

Ing. Mária Škulecová.  

Hodnotenie úloh, ktoré pre Výkonný výbor, Predsedníctvo združenia a všetkých členov 

združenia vyplynuli z Plánu činnosti združenia EUNIS-SK prijatého na Valnom zhromaždení: 

 

 Podporovať profesionálny rast pracovníkov vysokých škôl zabezpečujúcich používanie 

informačných technológií organizáciou seminárov, konferencií, diskusií k aktuálnym 

problémom. 

 

K tomuto bodu sme mali zrealizovať: 

 pracovné semináre, 

 konferenciu  UNINFOS 2019 (SPU v Nitre), 

 pokračovať v spolupráci najmä s podporujúcimi členmi združenia, ale i ďalšími 

firmami, otvoriť spoluprácu s ďalšími organizáciami. 

  

1. Plánované pracovné semináre: 

 seminár SIT 2019 - konal sa  13. 2. 2019 na SPU v Nitre 

seminár k vybraným produktom Microsoftu - seminár sa nezrealizoval, nakoľko 

niekoľko VŠ si vo vlastnej réžii usporiadali vlastné semináre,  

 ďalší seminár k Portálu VŠ a súvisiacim projektom sa nerealizoval, nakoľko prebiehali 

stretnutia gestorov projektu s manažmentami a informatikmi na jednotlivých VŠ, 

informácie boli podané v rámci SIT 2019, 

 ďalšie návrhy zo strany vysokých škôl neboli. 

   

http://ckmsyts.sk/
http://www.transdata.sk/
https://itelligencegroup.com/sk
https://www.eunis.sk/zo-seminara-sit-2019


2. Rokovania s predstaviteľmi exekutívy SR: 

Cieľ: Navrhnúť MŠVVaŠ SR opätovnú spoluprácu pri tvorbe dôležitých materiálov 

týkajúcich sa IKT, komunikovať s ÚPVII ohľadom využitia zdrojov z EU pre VŠ. 

 

Zrealizované stretnutia:  

 23.1.2019 o 13:30 sa konalo stretnutie s Ing. Jaroslavom Kmeťom, generálnym 

riaditeľom sekcie informačných technológií verejnej správy Úradu podpredsedu vlády 

SR pre investície a informatizáciu a Mgr. Martinom Horňákom, riaditeľom Odboru 

koncepcie a rozvoja informačných systémov, Sekcia informatiky. 

 Spoločný seminár EUNIS-SK a ÚPVII – pre nezáujem zo strany vysokých škôl 

nerealizovaný (nikto i napriek opakovaným pripomínaniam neposlal požadované 

okruhy otázok). 

 

 30. 9. 2019 – stretnutie s generálnym riaditeľom sekcie informatiky a správy rezortných 

dát. 

 Témy a priebeh rokovania 
 

1) Plnenie zámerov z posledného rokovania: 

a. Podpora prevádzky IKT na univerzitách. Generálny riaditeľ sekcie informatiky 

konštatoval, že po rokovaniach so sekciou VŠ je otvorenie systémovej podpory IKT na 

VŠ prostredníctvom účelového viazania v rámci dotácie podmienené súhlasom 

Slovenskej rektorskej konferencie; 

b. Rozvojové projekty z prostriedkov MŠVVaŠ SR. Vyhlasovanie  projektových výziev na 

rozvojové projekty pre VŠ súvisiace s modernizáciou a integráciou univerzitných IS má 

v kompetencii sekcia VŠ, ktorá ich rieši bez konzultácie so sekciou informatiky; 

c. Postavenie informatikov na VŠ. V rámci novely zákona boli v niektorých platových 

triedach znížené kvalifikačné požiadavky na výkon činností informatikov, čím je možné 

vyššie ohodnotiť niektorých zamestnancov centier IKT so stredoškolským vzdelaním; 

2) Informácie generálneho riaditeľa sekcie informatiky MŠVVŠ SR 

a. Výber dodávateľa na podporu a modernizáciu SAP-SOFIA. V rámci aktuálne 

prebiehajúceho verejného obstarávania sa požaduje prechod na novú platformu SAP-

Hana a analýza využitia modulov na riadenie pedagogickej a študijnej agendy na VŠ; 

b. Rokovanie s Úradom podpredsedu vlády pre investície a informatizáciu. V rámci 

Operačného programu Integrovaná infraštruktúra je možné riešiť kybernetickú 

bezpečnosť a jej implementáciu v rámci všetkých organizácií a škôl riadených rezortom.  

c. Integrácia s ÚPVS. Situácia o spôsobe pripojenia škôl a verejných inštitúcií 

k informačným systémom a registrom dostupným na ÚPVS nie je presne metodicky 

upravená, nakoľko tieto inštitúcie nie sú súčasťou siete Govnet. Očakáva sa rokovanie 

o akceptácii siete SANET na účely bezpečného prístupu k službám a systémom na 

ÚPVS a v štátnom cloude. 

d. Možnosť vytvoriť Akademický cloud. Súčasné výzvy v OP Integrovaná infraštruktúra 

otvárajú možnosť vytvoriť vo vládnom cloude pilotný Akademický cloud, ktorý by 

poskytoval hardvérovú a systémovú infraštruktúru pre spoločné informačné systémy 

univerzít. V rámci migrácie je možné dostať finančné prostriedky na vytvorenie 

komunikačnej infraštruktúry, potrebný komunikačný softvér a na personálne náklady 

migračného tímu. Po uplynutí projektu prechádza podpora a údržba hardvéru 

a systémového softvéru do správy vládneho cloudu, administrácia aplikácií a podpora 

používateľov zostane v kompetencii univerzít. 

https://www.eunis.sk/stretnutie-s-predstavitelmi-exekutivy-sr


 

3. Iniciovať vytvorenie ďalších pracovných skupín zložených zo zástupcov univerzít, 

ktoré majú záujem na rozvoji rovnakých technológií alebo informačných systémov: 

Doc. Ing. Milam Šujanský, CSc. navrhol vytvoriť pracovnú skupinu SIVVP, resp. 

k aplikačnému softvéru – návrh na vytvorenie bol podporený uznesením z VZ, 

pracovná skupina pre nezáujem nebola vytvorená. 

 

 V súčasnosti pracujú nasledovné pracovné skupiny: 

 Portál VŠ 

 Spojená pracovná skupina Databáza e-vzdelávacích kurzov (DEKa) a Celoživotné 

vzdelávanie 

 Informačná bezpečnosť – prerušená činnosť, plán pokračovať od roku 2020. 

 

4. Pokračovať v riešení rozvojových projektov, ktorých hlavným riešiteľom je EUNIS-SK. 

Naďalej prezentovať výsledky prostredníctvom stránky združenia EUNIS-SK. 

Rieši sa.  

 

5. Publikovať výsledky činnosti združenia EUNIS-SK v časopisoch, ktoré sa dostanú do 

rúk vrcholovým manažérom VŠ. Publikovať výsledky projektov a vývojových riešení 

zamestnancov slovenských VŠ na domácich a zahraničných konferenciách.  

S výnimkou vysokoškolských priodík informácie o združení sa neprezentovali. 

2 VŠ publikovali a prezentovali s podporou EUNIS-SK na zahraničných konferenciách. 

 

6. Naďalej rozvíjať aktivity týkajúce sa zvýhodnenia podmienok pri nákupe informačných 

technológií uzatváraním vhodných zmlúv. 

Dosiahlo sa pokračovanie vo výhodnejšom nákupe licencií produktov ADOBE pre 

vysoké školy, ktoré sú členmi EUNIS-SK 
 

Stretnutie so zástupcami firmy Oracle  

17. 7. 2019 sa uskutočnilo stretnutie prezidentky združenia EUNIS-SK a zástupcu firmy 

Oracle v EUNIS-SK p. Darka Jurekovića. Hlavným bodom rokovania boli námety na 

ďalšiu spoluprácu a účasť na konferencii UNINFOS 2019. 

 

7. 8. 2019 sa uskutočnilo ďalšie stretnutie so zástupcom firmy Oracle Mgr. Martinom 

Justhom, ktorého hlavným bodom bolo obnovenie prác na Memorande o spolupráci 

medzi EUNIS-SK a Oracle Slovensko. 

 

7. Spolupracovať s inými národnými a medzinárodnými  organizáciami zameranými na 

problematiku používania informačných technológií vo vysokoškolských inštitúciách. 

 Mimoriadna aktivita okrem výmeny informácií a pozvánok nebola. 

  

Mimo týchto úloh: 

 Združenie EUNIS-SK podporuje aktivity VŠ finančnou dotáciou najmä na súťažiach 

(doteraz bol záujem iba o e-vzdelávacie kurzy). Pravidelne je to druhá cena na 

medzinárodnej súťaži E-learning v Hradci Králové, raz za 2 roky sa podporuje 

Medzinárodná konferencia Divai (Distance Learning in Applied Informatics) - bola 

podporená sumou 1000 EUR (organizuje sa každé dva roky, predtým to bola podpora 

konferencie Virtuálna realita) a raz za 2 roky podporujeme publikovanie najmä 

https://www.eunis.sk/licencovanie-produktov-adobe-pre-vysoke-skoly-ktore-su-clenmi-eunis-sk
https://www.eunis.sk/stretutie-so-zastupcami-firmy-oracle


vysokoškolských učiteľov na medzinárodnej konferencii, z ktorej je výstupom zborník 

indexovaný v databáze Scopus tiež sumou 1000 EUR. 

 Rieši centrálne rozvojové projekty Portál VŠ, Elektronizácia prihlasovania na VŠ, Rozvoj, 

analýzy a prepojenia koncepcie systému mobility on-line, CRŠ. 

 Zástupcovia Predsedníctva združenia boli nominovaní a podieľali sa na aktivitách komisie 

pre tvorbu Programu informatizácie školstva s výhľadom do roku 2030.  

 

Na základe vyjadrenia členov Výkonného výboru združenia je možné skonštatovať, že 

členstvo v združení je pre univerzity prínosom najmä v oblasti informačných tokov. Niektoré 

z vedení univerzít rešpektujú delegovaných zástupcov ako partnerov v dialógu 

o informačných technológiách, iné ich nechápu ako partnerov na diskusiu, i keď boli 

jednotlivými vedeniami menovaní (je možné, že je to aj zmenou vedení a nedostatočným 

oboznámením so združením).  

Niektorí zástupcovia VŠ v združení sú dlhodobo pasívni, nezúčastňujú sa zasadnutí orgánov 

bez ospravedlnenia. Zápisy sa zverejňujú na stránke združenia aj s informáciou 

o neospravedlnených zástupcoch VŠ. 

Je potrebné zapojiť do práce všetkých členov, výsledky jednotlivých diskusií publikovať 

a vytvárať tak väčší priestor na „zviditeľnenie sa“ združenia. 

Hlavným poslaním združenia EUNIS Slovensko je vytvárať pre slovenské vysoké školy 

platformu umožňujúcu a podporujúcu ich spoluprácu s cieľom navzájom si pomáhať pri 

rozvoji kvalitných informačných systémov a riešení ďalších problémov v oblasti používania 

informačných technológií. K tomuto napomáha aj konferencia UNINFOS.  

Toto poslanie je potrebné deklarovať aj navonok a každý poverený zástupca VŠ sa musí 

snažiť o prenos informácií na svojich VŠ. 

 

 

V Nitre 7. 11. 2019 

 


